
 

 

 

 

 

 

Referat af repræsentantskabsmøde i Fælleskassen 
Tirsdag d. 20. maj 2025 

 
 

 
Deltagere: 
Bjarke Fonnesbech, Søren Nielsen-Gravholt, Sune Hansen, Ida Binderup, David Asmussen, 
Lisbeth Christiansen, Pil Berner Strandgaard, Pernille Hagedorn-Rasmussen, Helga König-
Jacobsen, Thomas Elletoft Køster, Søren Fussing, Carolina Maier, Jonas Ladefoged, Lillian 
Ebsen, Mikkel Laursen og Jan Uffe Bech. 
  
Ansatte i Fælleskassen: Thorleif Skjødt, Kirsten Bodholdt, Lene Friis, Andreas Nørgaard og 
Ann Christensen 
  
Ikke tilstede: Oscar Svendsen, Jacob Westergaard Madsen, Sander Rasmussen, Ditte 
Deigaard, , Sheku Jalloh, Kristian Sønderstrup-Granquist, Jacob Baagland Hou, Oskar Dahl 
Hansen 
 
 
Program: 
 
KL: 18.15  Ekstraordinær generalforsamling iht. særskilt indkaldelse 
 
KL. 18.30 Repræsentantskabsmøde 
  med følgende dagsorden: 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst - valg af mødeleder – sang 
 
Sune Hansen (SH) vælges som mødeleder. 
Der synges ’Kom maj du søde milde’ 
 
Der laves en navnerunde. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen er godkendt 
 

3. Godkendelse af referat fra mødet d. 6. marts 2025 
 

Referatet er godkendt 
 



 

 

 

 

 

 

4. Valg af stemmeudvalg på 2 personer 
 
Pil Berner Strandgaard og Caroline Maier vælges til stemmeudvalg.  
 

5. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer og 1 suppleant (bilag) 
 
SH orienterer om, at der er foretaget en lodtrækning om hvem der skulle på valg, af de 
to der har siddet i bestyrelsen længst, Helga König-Jacobsen og bestyrelsesforperson 
Bjarke Fonnesbech, hvor Bjarke blev udtrukket til at være på valg.  
 
Bestyrelsens næstforperson Ida Binderup orienterer om at bestyrelsen har kortlagt 
deres kompetencer og diversitet, og viser kortlægningsskemaet til 
repræsentantskabet. Ida fortæller at den samlede bestyrelse indstiller på baggrund 
heraf, at Bjarke genvælges til bestyrelsen. Ida uddyber med tre argumenter: 1) Der er 
behov for kontinuitet i bestyrelsen, 2) Bjarke har stor erfaring med ledelse og strategi, 
3) Bjarke har stor erfaring med deleøkonomi, hvilket matcher fælleskassens grønne og 
bæredygtige profil. 
 
Bjarke Fonnesbech præsenterer sit kandidatur  

• Der er ingen spørgsmål til Bjarke 
 

Thomas Elletoft Køster præsenterer sit kandidatur. 
• Thomas bliver spurgt til hans erfaring i forhold til bankforhold. 

Thomas fortæller, at han er vant til at se på budgetter og holde udgifter nede, i 
kraft af at han har haft to virksomheder.  

• Thomas bliver spurgt til, om han har tid til bestyrelsesarbejdet ved siden af sine 
erhvervsaktiviteter 
Thomas fortæller at der er ansat nogle gode ledere i virksomhederne, så han nu 
kan trække sig fra driften. Derfor er der plads til bestyrelsesarbejdet nu. 
  

Søren Fussing præsenterer sit kandidatur 
• Søren spørges ind til tidligere erfaring med bestyrelsesarbejde. 

Søren fortæller at han aktuelt sidder i sin egen virksomhedsbestyrelse, og i den 
konservative vælgerforeningshovedbestyrelse. Han fortæller at han har taget en 
bestyrelsesuddannelse, og tidligere har siddet i forretningsudvalget for de 
Konservative 

 
Et repræsentantskab spørger ind til processen for suppleantvalg, og om der er tradition 
for at suppleanter deltager i bestyrelsesmøderne.  
 
SH fortæller, at den opstillede bestyrelseskandidat, som ikke vælges, vil være valgt 
som suppleant.  
 
Direktør Thorleif Skjøt fortæller at suppleanter ikke sidder med til bestyrelsesmøderne 
af hensyn til diskretion i behandlingen af konkrete sager, samt at der er et omfattende 
forberedelsesarbejde forud for møderne, som en suppleant hverken ville få honoreret 



 

 

 

 

 

 

økonomisk eller ved stemmeret. Bestyrelsessuppleanten kaldes derfor først ind, når et 
bestyrelsesmedlem træder ud før valgperiodens udløb.   
 
Stemmeudvalget indsamler og optæller stemmerne 

• 8 stemmer til Thomas 
• 10 stemmer til Søren  
• 16 stemmer til Bjarke 

 
Dermed er Bjarke Fonnesbech og Søren Fussing valgt til bestyrelsen. 

 
 
Pause.  
 

6. Konstituering af forperson og næstforperson for repræsentantskabet  
 
Repræsentantskabets forperson, SH, genopstiller 
SH motiverer sit kandidatur og vælges ved bifald. 
 
Lillian Ebsen stiller op som næstforperson 
Lillian motiverer sit kandidatur og vælges ved bifald. 
 

7. Årlig godkendelse af ’Repræsentantskabets arbejde og opgaver’ 
 
SH orienterer om konsekvensrettelserne i de tilsendte dokumenter, der skal ske som 
følge af vedtægtsændringer, der netop blev vedtaget på generalforsamlingen.  
 
Dokumentet ’Repræsentantskabets arbejde og opgaver” godkendes med de fremlagte 
ændringer. 

 
8. Forslag til årstema for repræsentantskabet 

 
Søren Nielsen-Gravholt fra arbejdsgruppen for repræsentantskabet rolle, fremlægger 
og motiverer arbejdsgruppens forslag til årstema for repræsentantskabet: Demokrati. 
 
Arbejdsgruppen foreslår en konference i januar, hvor der gås i dybden med 
demokratitemaet med en bred skare af fælleskassens andelshavere. Fælleskassens 
40-års fødselsdag i 2025, kan bruges som en anledning til konferencen.  Hvis 
konferencen skal realiseres, skal der nedsættes en arbejdsgruppe på næste 
repræsentantskabsmøde.  
 
Der spørges ind til, om arbejdsgruppen havde andre temaer på tegnebrættet. 
Søren svarer at demokratitemaet blev valgt på baggrund af en mini-undresøgelse, der 
blev lavet blandt repræsentantskabsmedlemmerne i september 2024, hvor 
besvarelserne pegede på, at det netop er demokratiet der optager 
repræsentantskabsmedlemmerne.  
 



 

 

 

 

 

 

Det foreslås at en demokratisk afstemning om midlerne i Fællespuljen indtænkes i en 
eventuel demokratikonference. 
 
Det foreslås at temaet for Fællespuljens uddelinger også er ”Demokrati”.  
 
Det forslås at temaet indsnævres til eksempelvis ”unge og demokrati” eller 
”generalforsamlingens demokrati”. 
 
Søren takker for input på vegne af arbejdsgruppen, der udover Søren består af Pil 
Berner Strandgaard, Oscar Svendsen og Sune Hansen 
 
SH orienterer om at vi springer direkte til punkt 11 ”Nyt fra bestyrelsen”, da Bjarke 
Fonnesbech er nødt til at gå tidligere. Punkt 9 og 10 behandles herefter.  

 
9. Evaluering af generalforsamling 2025 

 
SH åbner op for feedback efter årets generalforsamling 
 
Hvad gik godt: 
- God økologisk mad. Godt at der ikke var oksekød  
- Dirigenten roses for at skabe en hjemlig stemning, der ikke gjorde 

generalforsamlingen for formel 
- Det skabte en god dynamik at Sune og Ida formidlede forslaget til 

vedtægtsændringer, så det ikke kun var direktør og bestyrelsesforperson der ”var 
på” på generalforsamlingen.  
 

Hvad skal gøres bedre næste år: 
- Vær opmærksom på det tekniske setup, også i forbindelse med eksterne oplæg.  

 
 

SH åbner for en drøftelse af lokationen og antallet af fremmødte.  
 
Der udtrykkes ønsker om større fremmøde blandt andelshavere til 
generalforsamlingen.  
 
Der udtrykkes ønsker om at nå de unge andelshavere til generalforsamlingen, både 
gennem invitationer og format. 
 
Der udtrykkes ønsker om mere dialog og åbenhed for spørgsmål på 
generalforsamlingen. 
 
Der udtrykkes skepsis overfor at generalforsamlingen både skal kunne tiltrække unge, 
være dialogskabende og overholde formalia på én gang. Det foreslås i stedet at brede 
det ud på flere events.  
 
SH afrunder drøftelsen af ved at konkludere, at der er behov for yderligere drøftelser af 



 

 

 

 

 

 

hvad generalforsamlingen skal kunne i Fælleskassen, og hvordan vi kan prøve nye 
formater af fremover. 
 

10. Nyt fra direktionen 
 
Thorleif fortæller at der er masser af aktivitet i Fælleskassen, men at selvom der er 
travlt, er der et rigtig godt samarbejde. 
 
Thorleif orienterer om partnerskabet med BK Frem, hvor der løbende udloddes billetter 
på de sociale medier.   
 
Thorleif orienterer om at der er afholdt et B Corp certificeringsmøde for unge B Corp 
virksomheder. Desuden meddeler han, at Fælleskassen nu har fået B Corp certificeret 
frokostordning, med fuld opbakning fra alle. 

 
11. Nyt fra bestyrelsen 

 
Dette punkt tages lige efter punkt 8.  

 
Bjarke orienterer, at  der lige nu er en rolig periode, da gennemgangen af alle 
politikkerne ligger på den anden side af sommerferien. 
 
Bjarke siger stor tak til Jonas Ladefoged, der trækker sig fra bestyrelsen.  

 
12. Evt. 

 
Et repræsentantskabsmedlem roser bestyrelsens oversigt over kompetencer og 
repræsentation, og foreslår at det samme laves for repræsentantskabet. 

 
Helga inviterer til åbent hus i Tiny Varigheden den 21. juni 2025, hvor der vil være 
rundvisning i tiny houses fra kl. 11-16.  
 
Sune inviterer til Farmers Market i demokratigaragen på fredag d. 23. maj. 

 
Mødet sluttede kl. 20.45 

 
 

 
Kommende møder i 2025: 
 
04.09.2025 Repræsentantskabsmøde 
06.11.2025 Repræsentantskabsmøde 
 
 


